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Acta Reunió Plenari del Comitè de Neteja i Residus (CNR) 
 
Sessió: 3a reunió del Plenari 
Dia: 20/12/21 
Hora: 17:30 h 
Lloc: reunió telemàtica a través de la plataforma Teams 
 
 
 Assistents: 
 
Entitat Assistent 
Grup Municipal  Socialista Josefina Merino 
Grup Municipal ERC-MES Sergi Castells 
Grup Municipal Junts per Terrassa Xavier Vidal Ramon 
Associació Comerciants Terrassa Centre Carles Amador Soria 
Associació ECOINSERCIO Xavier Casas Caba 
AVV Barri Segle XX Xavier Vives Batlle  
AVV de Can Palet de Vista Alegre Diego López 
colectivo parad@s Jordi Trujillo 
FAVT Josep Antoni Sánchez de Haro 
FAVT Miguel Hidalgo  
AVV Les Martines Encarnació Hervias Gàlvez 
CCOO d' Eco-Equip SAM Montserrat Doblas Cercós 

  
Convidats  
Regidora responsable de residus Lluïsa Melgares 
Directora de l'Àrea d'Urbanisme i Sostenibilitat Cristina Escudé 
Gerent d'Eco-Equip SAM Josep Miquel Colomer 
Directora de Serveis Territorials i Seguretat Rosa Sanz 
Directora del Servei de Medi Ambient Anna Crispi 

 
No assisteixen: 
Entitat Motiu 
Grup Municipal Ciutadans No avisa 
AAVV Vallparadis No avisa 
CECOT No avisa 
AVV Font de l’Espardenyera Renuncia a ser membre del Plenari 
Fridays for Future Terrassa No avisa 
Buzón Verde No avisa 
AVV La Maurina No avisa 
Cambra de Terrassa No se li va enviar el missatge de la convocatòria via telemàtica 

Colectivo Ciudadano CUIDEM Ca N'Anglada No avisa 
AVV de Can Tusell Avisa 
AVV Pla de Bon Aire Avisa 
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AVV Can Parellada No avisa 
(CGT) d' Eco-Equip SAM  No avisa 

 
 
 
 Punt no previst en l’ordre del dia 

 
El Sr. José Luís Charles Gracia, de l’Associació de Veïns (AVV) de la Font de l’Espardenyera, ha fet 
arribar al secretari del CNR, per escrit, la seva renúncia com a membre del plenari. 
 
Segons la informació facilitada en el seu moment, l’Eugènia Montagut Orriols és el segon 
membre representant de l’AVV. 
 
 
1. Benvinguda 
 
El President del CNR, en Xavier Vives (XV) fa la benvinguda als assistents. Manifesta el seu rebuig 
a les formes amb les que l’Ajuntament de Terrassa (AjT), de manera unilateral, a última hora del 
divendres passat -via un missatge electrònic- i sense que la iniciativa estigui emparada 
legalment, ha canviat el format de la reunió, de presencial a telemàtica. Al desori ocasionat per 
les presses, s’ha sabut que altres actes públics de l’AjT han mantingut el format presencial. 
 
L’AjT, per la seva banda, manifesta que es va actuar d’aquesta manera seguint la recomanació 
del Departament de RRHH, rebuda el mateix divendres, atenent a la evolució de les dades de la 
pandèmia de la Covid-19. 
 
El nombre d’assistents, en la sessió d’avui, ha sigut d’11 entitats mentre que en l’anterior en van 
ser 17. El total d’entitats representades en el plenari són 25. 
 
 
2. Aprovació de l’Acta del Plenari del 19 d’octubre 
 
L’acta de l’anterior plenari es va enviar pocs dies després del 19 d’octubre. 
 
Al llarg d’aquestes setmanes es van rebre dues esmenes puntuals. 
Avui mateix, l’AjT ha enviat les seves (es demanen disculpes per l’endarreriment) i no hi ha hagut 
temps material per a la seva revisió. 
 
S’acorda que durant els propers dies es farà. És un punt que cal resoldre abans de la propera 
reunió. 
 

 
3. Presentació de la capçalera (logotip) del CNR 

 
L’AjT va presentar, dies enrere, una proposta de logotip per al CNR. Per la seva banda, la 
Comissió Tècnica Permanent (CTP) del CNR també n’ha proposat una. 
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El Plenari aprova la proposta de la CTP. 

S’annexa la capçalera (logotip) aprovat. 

 
4. Calendari de reunions 
 
Es debat sobre la proposta de calendari de reunions del Plenari presentada pel CTP. Finalment, 
s’acorda fer reunions bimensuals i a partir del 31 de gener. 
 
S’annexa el calendari previst de reunions per aquest curs 2021/22. 
 

 
5. On ubicar l’apartat operatiu del Comitè per a tenir la informació disponible i accessible 

per a tothom 
 
L’AjT indica dos enllaços on s’hi troba la informació que fa referència al CNR. 
 
L’AjT informarà a la CTP qui és la persona de contacte del Departament de Comunicació. 
 
 
https://participa.terrassa.cat/assemblies/com-residus?locale=ca 
 

 

Comitè per a la Neteja i la Gestió de Residus de 
Terrassa - Participa a Terrassa 
El Comitè per a la millora de la neteja i la gestió dels residus de Ter-
rassa és un òrgan participatiu del Consell de Medi Ambient, que té 
funcionament autònom, amb el seu propi pla de treball i objectius, en 
compliment dels criteris de qualitat democràtica que té establerts 
l’Ajuntament de Terrassa. 

participa.terrassa.cat 

 
També s'hi pot accedir des de la web de Medi Ambient a l'apartat de residus (al desplegable 
que hi ha a mà dreta): 
 
https://www.terrassa.cat/residus 
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Residus - Ajuntament de Terrassa 
Web de l'Ajuntament de Terrassa. La millora de la recollida selectiva dels residus i la 
neteja a la ciutat és un repte molt important que requereix la implicació i l'esforç de 
tothom. 

www.terrassa.cat 

 
 
 
6. Proposta Pla de Treball 2022.  (Punt monogràfic) 
 
 
El XV exposa els trets bàsics de l’organització del pla de treball 2022. En síntesi es centra amb: 

 Accions a curt termini 
Resoldre la coordinació entre la CTP i l’AjT per a engegar els diferents grups de treball que 
han de començar a operar a partir de gener. 
Triar algunes primeres accions, que ja han estat estudiades prèviament (a falta d'alguna 
actualització temporal), com a banderes visibles de les accions executades en matèria de 
neteja i residus per part del CNR. 
 

 Accions a iniciar properament i de mes llarga durada 
Es centren en dos temes capitals. 
D’una banda, quantificar quin seria l’import de la Taxa de Residus si no s’arribés a assolir 
els objectius de recollida selectiva demandats des de la directiva de la UE a través de la 
2018/851. 
D’altra, el seguiment i avaluació del Pla Local de Prevenció i Gestió de Residus 2018-2023. 
Al pla de treball es detallen altres accions complementàries que han d'ajudar a l’assoli-
ment d’aquests dos grans objectius. 
 

 Acciones a mig i llarg termini 
Avaluació i sensibilització de sistemes combinats de recollida selectiva (arribant fins i tot al 
porta a porta) per arribar als objectius ja fixats per la UE i les diferents eines que ajudin a 
aquesta finalitat darrera. 

Finalment, s'aprova el pla de treball presentat i que s'acompanya.  
 
 
7. Necessitat de posar en marxa, de forma mixta (Ajuntament i Comissió), algun dels grups 

de treball  
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S’aprova utilitzar l'oferiment de l'AjT perquè juntament amb el Departament de Participació 
Ciutadana s’emprenguin accions que ajudin a dinamitzar els grups de treball que, necessària-
ment, s'han de constituir per avançar en la missió del CNR.  
 
Es fixarà data al gener 2022 (a partir del 10) amb l'AjT per a engegar la coordinació de les acci-
ons del primer grup d'accions de curt termini i la coordinació amb participació ciutadana. 
 
 
 
8. Preguntes concretes de resposta breu ampliable amb documentació posterior (màxim 2-3 

minuts): 
 

a). Percentatge de mobles recollits via trucada telefònica i sense trucada.  
 
El Josep Miquel Colomer (JMC). gerent d’Eco-Equip presenta la següent taula d’informació): 
 

idències Mobles Total 
Promig diari 
(laborables) 

Trucades planificades 10.453 44 

Trucades de denúncia abocaments 1.584 7 

   

KG de voluminosos retirats via pública 4.043.342  
Serveis (1servei=60 kg) 67.389  
Promig diari serveis  446  
Promig diari KG retirats 26.777  

   

Serveis planificats 10.453  
Serveis reclamats ciutadans 1.584  
Serveis iniciativa pròpia 55.352  

   

% Serveis iniciativa pròpia 82,1%  
% Serveis planificats 15,5%  
% Serveis reclamats  2,4%  
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b). Quin és en aquests moments el percentatge total cobrat via Taxa de Residus?  
 
Aquesta informació l’aporta l’Anna Crispi (AC), directora del Servei de Medi Ambient. 
 
S'informa que el 2020 s'han cobrat 12.68M€ de taxa i que suposa una mica més del 60% 
total del servei de neteja i gestió dels residus.  
S'acorda avaluar de nou aquests percentatges amb els ingressos i costos de 2021. 
 
c). Té l’Ajuntament o el Servei corresponent, una estratègia comunicativa (Informació i 
sensibilització) en relació a la neteja i sobretot al problema dels residus? 
 
L'AC relaciona un conjunt d'accions de comunicació dutes a terme durant 2021 i finalment 
s'indica que hi un pla i estratègia comunicativa a desenvolupar al 2021 
 
d). Té l’Ajuntament un Pla estratègic de prevenció i gestió de residus? Compra verda, 
compra centralitzada...? 
 

L’AC exposa que es disposa d'un Pla estratègic intern per a la minoració de la generació de 
residus. 
 
e). Té previst l’Ajuntament posar en marxa la tercera Deixalleria i l’ampliació de la Mòbil en 
punts de parada i ampliació horària (tarda, per exemple)? 
 
L’AC informa que la tercera deixalleria, si bé és un projecte a considerar, encara està per 
concretar i, en aquest moments, no és una prioritat. 
 
f). Eco-Equip i l’Ajuntament, tenen detectats quants punts negres o d’alt incompliment 
tenim a la ciutat en aquests moments? Accions iniciades per evitar-los. 
 
L’AC informa que el 2020 que el serveis d’inspecció en tenien identificats 109 de punt negres 
i ara en són 101. Es produeixen inspeccions periòdiques sobre aquests punts. Aquestes han 
generat el major nombre d’expedients sancionadors. 
 
g). Té previst l’Ajuntament alguna campanya d’informació i sensibilització general o sectorial 
de neteja i residus per l’any 2022? I pensa fer-la amb les entitats i aquest Comitè? 
 
L’AC manifesta allò comentat sobre el Departament de Participació Ciutadana. 
 
h). Quantes actes i sancions efectives s’han posat l’any 2020 i el que es conegui de 2021? 
 
L’AC informar que. al 2020, es van aixecar 945 actes i 1.141 expedients sancionadors  per un 
import  de 321mil€. 
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El 2021 es porten 1.644 actes i 1.388 expedients sancionadors per un import de 332mil€. 
S’explica perquè l’equip d’inspectors s’ha incrementat. 
 
i). Quin percentatge d’impropis tenim de cada fracció? 
 
L’AC manifesta que les dades d'impropis que es disposen difereixen segons els punts des 
d’on són preses i els criteris aplicats per al seu càlcul. 
Es faciliten les següents: orgànica al 2020, 14,5% (abans 17%); envasos al 2020, 19%, i al 
2021, segons facilita ecoembes, 25% al considerar els films plàstics com impropi;  paper i 
cartró el 25% (dada que es manifesta preocupant) 
 
j). Davant dels recents incidents en matèria de seguretat succeïts en els serveis d’ECOEQUIP. 
Quina formació i controls es mantenen per garantir la seguretat dels treballadors durant el 
compliment del servei i amb cura dels mitjans públics i el compromís i imatge davant de la 
ciutadania? 
Es comenta l'incident d'Eco-Equip a la Pl. Vella i que la informació facilitada per la premsa 
no es correspon amb la realitat. Els seus treballadors sí que hi van deixar els contactes 
corresponents per tal resoldre l'incident més tard. 
Sobre la inexactitud de les informacions publicades, el Departament de Comunicació de l’AjT 
no ha estimat oportú fer-ne la rèplica corresponent. Per part del CTP, es comenta la 
conveniència, atenent a preservar el bon nom de l’empresa, que sí, que caldria fer-ho. 
Addicionalment, el JMC  exposa que Eco-Equip disposa de mesures formatives, protocols i 
revisions periòdiques per garantir una bona i segura feina dels seus operaris. Tot i així, 
davant d'algun incident que ha tingut lloc i que encara estan en fase d'investigació , es 
valorarà si cal fer millores en els protocols. 
 
 

9. Al marge dels punts temàtics on segur s’han d’iniciar els treballs com son les àrees de: 
- Fiscalitat:  Ordenança de residus (Taxa...) 
- Models i sistemes:  Seguiment Pla Local... Implantació porta a porta... 
Quins temes considera el Plenari que s’hauría de prioritzar o començar a treballar en 
ells: 

- Millora de la gestió d’Eco-Equip, recursos... 
- Accions d’informació i sensibilització... 
- Millorà dels serveis en neteja, recollida de mobles... 
- Aspectes normatius: Reglaments d’ús servei Deixalleries... 
- Formació i educació de la ciutadania en els diferents àmbits 
- Altres... 

 
 Per ara es mantindran els dos grups de treball proposats: el de la Fiscalitat, que dóna pas als 
treballs sobre la ordenança de residus i sensibilització de les conseqüències de no arribar a les 
cotes de recollida selectiva; el dels Models i Sistemes, que obre el seguiment i avaluació del Pla 
local 2018-2023. 
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10. Precs i preguntes 
 
No hi ha cap prec ni preguntes. La sessió finalitza a les 19:30 h. 
 
 


